
PROTOKÓŁ Nr  3 /15 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia  8 maja 2015 roku 

 

 
8 maja 2015 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Jan Dariusz Rudziewicz  – Członek Komisji Rewizyjnej 

Nieobecny: Andrzej Jurgielewicz   

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                                                 

 

1. Pan Sławomir Przekop   – Z-ca przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów 

2. Pan Tadeusz Łanczkowski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

3. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Nieobecna Pani Teresa Kuźma. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

 

1. Pan Andrzej Łanczkowski  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Bogdan Duś   – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Czesław Puza   – Członek Komisji Infrastruktury 

5. Pan Ignacy Szeraszewicz   – Członek Komisji Infrastruktury 

6. Pan Jan Krzykwa    – Członek Komisji Infrastruktury 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Wójt Gminy 

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy    

4. Pan Daniel Sieraniewicz   – Referent w Urzędzie Gminy 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
15 

i powitał 

wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia herbu, flagi, pieczęci 

Gminy Wiżajny, Wójta Gminy i Rady Gminy oraz zasad ich używania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wiżajny  

do Stowarzyszenia Suwalsko-Sejneńska Lokalna Grupa Działania. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

udziału. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

gruntów w obrębie Wiłkupie i Laskowskie gm. Wiżajny. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2015-2017. 

12. Rozpatrzenie wniosku Wójta Gminy Wiżajny w sprawie zatwierdzenia taryf  

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  

i zaopiniowanie projektu uchwały w tej sprawie.  

13. Analiza oceny zasobów pomocy społecznej. 

14. Sprawy bieżące. 

15. Wolne wnioski.  

16. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Z braku uwag zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

 

Do p-ktu 3  

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt:  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

3 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 6 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

3 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

 

Do p-ktu 4 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia herbu, flagi, pieczęci Gminy 

Wiżajny, Wójta Gminy i Rady Gminy oraz zasad ich używania.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest nadany herb, 

pieczęć, flaga gminy i trzeba to zatwierdzić przyjmując odpowiednią uchwałę. Dodał,  
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że przywracany jest herb miejscowości Wiżajny z dawnych lat i jest propozycja, żeby to 

zrobić 29 maja. Wójt powiedział, że proponuje, aby przed sesją odbyła się msza w naszym 

kościele.  Dodał, że trzeba się zastanowić, czy będzie potrzeba, aby zaprosić kogoś z zewnątrz 

na tą uroczystość. Wyjaśnił, że z pieniędzy gminnych nie można zamówić cateringu,  

więc trzeba znaleźć inną opcję.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 4). 

 

Do p-ktu 5 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wiżajny do Stowarzyszenia 

Suwalsko-Sejneńska Lokalna Grupa Działania. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że plan, który był 

wcześniej przedstawiany, nie zostanie zrealizowany i nie przyłączymy się do innej grupy,  

a musimy gdzieś przystąpić. Dodał, że negocjacje i rozmowy w tej sprawie były długie  

i trudne i Gmina musi przystąpić do jakiejś grupy, a innej możliwości już niestety nie ma. 

Poprosił o pozytywne zaopiniowanie tego projektu i dodał, że oprócz tego stowarzyszenia 

Gmina będzie należeć do Lokalnej Grupy Rybackiej. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał, dlaczego do dwóch różnych. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że te dwa stowarzyszenia 

korzystają z innych środków . 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 5). 

 

Do p-ktu 6 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że chodzi o sprzedaż 

działki po byłej hydroforni w miejscowości Smolniki.  

 Radny Pan Jarosław Mikielski powiedział, że z tego co wie, to jest chętny na tą 

nieruchomość i na pewno tak łatwo nie odpuści. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli będzie zgoda na 

sprzedaż, to zrobi wycenę i będzie wystawione do przetargu. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 6). 
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Do p-ktu 7 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że chodzi o garaż przy 

blokach. Dodał, że jest konieczność sprzedaży udziałów w gruncie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 7). 

 

Do p-ktu 8 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że to jest działka przy 

jeziorze Wiżajny i do tej pory była dzierżawiona przez Pana Hrynywieckiego. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 8). 

 

Do p-ktu 9 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów w obrębie 

Wiłkupie i Laskowskie gm. Wiżajny. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Pan Dariusz 

Kowalewski chce uregulować sprawy z drogą i do tego konieczna jest ta uchwała. Dodał,  

że będzie zamiana między nim, a Gminą i nie poniesiemy żadnych strat z tego tytułu. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 9). 

 

Do p-ktu 10 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Wojewoda robi ścieżkę 

rowerową i chcą żeby im przekazać grunt, ale oczekują również bonifikaty  w wysokości 

99%. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 
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Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 10). 
 

 

Do p-ktu 11 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2015-2017. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że zgodnie z obowiązującymi 

przepisami taki program musi być napisany i uchwalony przez Gminę. Dodała, że jest w nim 

zawarte wszystko to, co według ustawy być powinno. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 11). 

 

 

Do p-ktu 12 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Rozpatrzenie wniosku Wójta Gminy Wiżajny w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków i zaopiniowanie projektu uchwały 

w tej sprawie. Następnie odczytał wniosek wójta gminy w sprawie zatwierdzenia taryf 

(załącznik Nr 12). 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że podwyżki które 

zaproponował są symboliczne.  

 Radny Pan Grzegorz Rutkowski zapytał, jak wychodzi sprzedaż wody w stosunku  

do pobieranych opłat. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli chodzi o wodę, 

to wszystko się bilansuje, ale można porozmawiać o ściekach, gdzie cena odbioru przez 

gminę powinna wynosić 10 zł, żeby to wszystko się bilansowało. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że powstał kiedyś taki projekt  

z oczyszczalnią ścieków i jest i nie ma co teraz szukać winnych. Dodał, że jego zdaniem 

woda powinna się bilansować, bo jak kiedyś był radnym, to zawsze do tego dążono.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz stwierdził, że wychodzi na to, że gmina dopłaca 

zarówno do wody jak i do ścieków. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał, co zmieni ta podwyżka. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że zmniejszy się 

kwota, którą gmina dokłada do sprzedaży wody i oczyszczalni ścieków. Następnie odczytał 

projekt uchwały i zapytał członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

przedstawionego projektu. Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 12 głosów,  

przeciw oddano 1 głos, głosów wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie, projekt  

w załączeniu (załącznik Nr 13). 
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Do p-ktu 13 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Analiza 

oceny zasobów pomocy społecznej. 

Członkowie Komisji zapoznali się z oceną zasobów pomocy społecznej  (załącznik Nr 14)  

i nie wnieśli żadnych uwag i zastrzeżeń. 

 

Do p-ktu 14 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawy bieżące.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że została zmieniona 

firma ubezpieczeniowa i w tej samej kwocie, którą płacimy teraz mamy ubezpieczone też 

drogi, a tego wcześniej nie było.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy to ubezpieczenie obejmuje również 

wybite zawieszenie.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że raczej nie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że udało się przebrnąć 

przez program eternitowy i wniosek uzyskał akceptacje.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, kiedy to wszystko ruszy. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że na razie dotyczyło to inwentaryzacji  

i napisania samego programu, a do tego, żeby eternit został zbierany jeszcze trochę trzeba 

poczekać. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że czytniki do wody, 

 to koszt 17 tys. zł za jeden. Dodał, że  jest ok. 700 odbiorców, a wszystkie faktury są 

wysyłane pocztą, oprócz tych w samych Wiżajnach, bo one są roznoszone przez pracownika. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że Pan Wójt w tamtej kadencji dał mu 

słowo, że droga o którą tak długo prosi zostanie w końcu zrobiona. Dodał, że jej granice są 

już wytyczone i są nawet słupki więc można ją wyżwirować i temat zostałby zamknięty raz na 

zawsze.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że uważa iż ta droga nie 

jest pierwszej potrzeby i jego zdaniem jest lepsza opcja, a mianowicie położenie asfaltu  

na drodze od Smolnik w kierunku Ługiel, bo ten temat jego zdaniem jest ważniejszy.  

 Radny Pan Jarosław Mikielski powiedział, że natężenie ruchu na tej drodze jest dość 

duże, więc kawałek asfaltu by się przydało. 

 Radny Pan Czesław Puza zapytał, kiedy miałoby to być. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli będzie taka 

decyzja, to w przyszłym roku. Dodał, że może uda się dostać 50% dofinansowania. Zapytał, 

czy radni są za tym, żeby robić tam asfalt. 

Członkowie Komisji w większości wyrazili zgodę na propozycję wójta. 

 Radny Pan Dariusz Rudziewicz powiedział, że przychodzą do niego mieszkańcy 

Grzybiny i mówią, że jakiś mostek jest już prawie nieprzejezdny. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że to nie jest własność 

Gminy. 

 Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że trzeba mówić ludziom takie rzeczy, a nie 

obiecywać, że coś zostanie zrobione, a później się od tego wzbraniać. 

 Radny Pan Dariusz Rudziewicz powiedział, że teraz on musi jak to się mówi, świecić 

oczami, bo przed wyborami coś zostało obiecane i jeżeli nie będzie robione, to trzeba to dla 

tych ludzi powiedzieć.  

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał, kto jest właścicielem tego mostku. 
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 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski powiedział, że działka jest Państwa 

Andruszkiewicz, ale mostek został kiedyś zrobiony przez Gminę. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że jeżeli prawnie nie ma tego obiektu,  

to może trzeba kupić im tą rurę i niech sobie sami wstawią, a jeżeli Wójt nie może dać im tej 

rury to temat jest zamknięty i nie ma co się nad tym rozwodzić. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że trzeba równać 

drogi, ale pogoda jeszcze na to nie pozwala. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz zapytał, czy ma wysyłać sprzęt  

na drogi. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że już mówił,  

że należy poczekać na lepszą pogodę. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że jego zdaniem w związku z tym 

herbem, należy zrobić jakąś uroczystość, bo to nie gmina Jeleniewo przyjmuje herb, tylko my 

i jego zdaniem jest to coś ważnego i robi się to tylko raz, wiec warto to jakoś uczcić. Dodał, 

że w jego odczuciu należy to zrobić godnie i trzeba się zastanowić tylko jak. Stwierdził,  

że radnych jest 15 więc jeżeli przeznaczą dietę na ten cel, to już będzie to dobry początek. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że jest propozycja, aby radni spotykali się 

częściej na posiedzeniach, np. raz w miesiącu, bo mają zbyt mało informacji i jeżeli ludzie  

o coś pytają, to oni nic nie wiedzą. 

 

Do p-ktu 15 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.  

Nie zgłoszono żadnych wniosków. 

 

Do p-ktu 16 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina 11
45

. 

 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodniczący posiedzenia 

 

/-/ Walenty Wałejko 

1.Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

        /-/  Andrzej Jacek Hołdyński 

 

2. Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 
 

/-/   Sławomir Przekop 

 

3. Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

 

           /-/ Andrzej Łanczkowski 


